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XV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji 
 

Protokół z dnia 30 stycznia 2017 roku 
 

Nr XV/17 
 
XV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 24 Radnych. Nieobecna była Radna 
p. M. Wilk. Z powodu spóźnienia Radny H. Kuryś uczestniczył w posiedzeniu od punktu 3. 
porządku Sesji. 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 14:00 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. R. Jaroń, stwierdzając 
prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Zarząd Powiatu Wrocławskiego, 
Panią Skarbnik, Pana Sekretarza oraz przybyłych Gości. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Wraz z przesłanym zaproszeniem Radni otrzymali porządek obrad XV Sesji: 

1.  Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
5. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 2016.  
6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego. 
7. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2017. 
8. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie zadania 

zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej – ulicy Chłopskiej w m. Smolec, 
gmina Kąty Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

9. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania 
odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1951 D oraz dawnej drogi krajowej 
nr 8 w miejscowości Bielany Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim od roku szkolnego 
2012/2013. 

11. Uchwała w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 
w Powiecie Wrocławskim do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo 
oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych. 

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu Wrocławskiego. 
13. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego w 2016 roku. 
14. Interpelacje i zapytania Radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia. 
16. Zamknięcie XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
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Porządek XV Sesji Rady PW został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 

Protokół z XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 21 grudnia 2016 r. został przyjęty 
jednogłośnie (24 głosy „za”).   
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: 
  
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Rady przedstawił  informacje: 
1. W okresie międzysesyjnym do Rady Powiatu Wrocławskiego wpłynęły skargi: 

• W dniu 16.01.2017 r. - skarga mieszkańca Żórawiny na Zarząd Powiatu 
Wrocławskiego, w związku ze złożonym przez Skarżącego wnioskiem do zarządcy 
drogi powiatowej nr 1972D o wybudowanie progu zwalniającego w miejscowości 
Żórawina. Skarga została przekazana za pośrednictwem Starosty Powiatu 
Wrocławskiego. Zostanie ona rozpatrzona przez Radę PW w dniu dzisiejszym, 
zgodnie z zatwierdzonym porządkiem obrad. 

• Również w dniu 16.01.2017 r. do Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego 
wpłynęła skarga mieszkańców Wrocławia na Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w Powiecie Wrocławskim w zakresie działań dotyczących prowadzenia 
sprawy samowolnych robót budowlanych na istniejącej napowietrznej linii 
energetycznej wraz z oświetleniem na działce we wsi Mnichowice, gm. Żórawina. 
Skarga została przekazana przez Przewodniczącego Rady, stosownie do § 48 ust. 4 
Statutu PW, Dolnośląskiemu Wojewódzkiemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego, 
który jest organem wyższego stopnia w stosunku do powiatowego inspektora i jest 
właściwy do rozpatrzenia skargi na PINB, jako organu administracji publicznej, 
działającego w określonym postępowaniu administracyjnym. Wnoszący Skargę zostali 
zawiadomieni o jej przekazaniu.  

2. W dniu 24 stycznia br. zostało skierowane do Rady Powiatu Wrocławskiego 
i jednocześnie do Komisji Bezpieczeństwa Obywateli pismo Pana Stanisława Juzyszyna – 
Przewodniczącego Rady Gminy Żórawina z prośbą o zajęcie przez Komisję BO 
stanowiska ws Posterunku Policji Rewiru Dzielnicowych w Żórawinie.  

3. Zarząd Powiatu Wrocławskiego przedłożył Radzie w dn. 26.01.2017 r. sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego za rok 2016. Sprawozdanie to zostało przesłane Radnym drogą 
elektroniczną i zamieszczone w systemie eSESJA. 

4. Radni Powiatu Wrocławskiego otrzymali zaproszenia XIV Halowy Turniej Piłki Nożnej 
Samorządowców, który odbędzie się w dn. 25 lutego 2017 r. o godz. 10.00 w Jordanowie 
Śl. Zostało też przekazane Radnym zaproszenie na Mistrzostwa Radnych Dolnego Śląska 
w Halowej Piłce Nożnej w Środzie Śl., które odbędą się również w dniu 25 lutego br.  

 
Informacje Zarządu PW przedstawił Pan Starosta R. Potocki. 
W okresie międzysesyjnym od 23.12.16 r. do 30.01.17 r. odbyło się 7 posiedzeń Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego, na których podjęto 20 uchwał. 
W ramach Programu „Bezpieczna droga” realizowane są następujące zadania (inwestycje 
rozpoczęte w 2016 r.): 
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• budowa chodnika w m. Chrząstawa Wielka - zadanie współfinansowane przez Gminę 
Czernica – trwa realizacja zadania, planowany termin realizacji do końca marca 
2017 r.; 

• budowa chodnika w m. Domasław - zadanie współfinansowane przez Gminę 
Kobierzyce – trwa realizacja zadania; 

• budowa chodnika w m. Sośnica - zadanie współfinansowane przez Gminę Kąty 
Wrocławskie – trwa realizacja zadania; 

• budowa chodnika w m. Groblice i Zębice - zadanie planowane do współfinansowania 
przez Gminę Siechnice – opracowywane są dokumenty niezbędne do ogłoszenia 
przetargu na wyłonienie wykonawcy zadania; 

Trwa wyłanianie wykonawcy dokumentacji projektowej na drogę 2000D (droga TEN-T), 
zjazd Kąty Wrocławskie - Mietków. Inwestycja warta jest prawie 19 mln. zł. Jest to jedna 
z największych inwestycji realizowanych przez Powiat Wrocławski. 
W dniu 23.01.2017 r. Starosta Powiatu Wrocławskiego spotkał się w Warszawie z Prezesem 
i Wiceprezesem Polskiej Agencji Informacji i Inwestycji Zagranicznych w sprawie 
powiatowych gruntów w specjalnej strefie wałbrzyskiej. W najbliższym czasie zostanie 
zlecony audyt tego gruntu, który określi jego wielkość. Grunty te zostaną wystawione 
w konkursie „Grunt na medal”. Takie grunty mają szansę na szybsze zbycie. 
Trwają zaawansowane rozmowy z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad w sprawie zjazdu 
z drogi wojewódzkiej Wrocław-Wałbrzych oraz w sprawie uzbrojenia wspomnianego gruntu 
w wodę, kanalizację i prąd. 
Złożono osiem wniosków o środki unijne (z czego sześć jest już pozytywnie rozpatrzonych). 
Wartość otrzymanej dotacji na dzień dzisiejszy wynosi 25,5 mln. zł. Siódmy wniosek dotyczy 
e-Urzędu (złożono odwołanie do Urzędu Marszałkowskiego z powodu niezgadzania się 
z zapisami). Projekt ten realizowany jest z ośmioma gminami Powiatu Wrocławskiego, a jego 
wartość wynosi 10 mln. zł. Dofinansowanie tego projektu wynosi 3,5 mln. zł. W lutym będzie 
składany kolejny wniosek na modernizację Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich. Koszt 
tego projektu wynosi około 4 mln. zł. 
Na jednym z ostatnich posiedzeń Zarząd Powiatu Wrocławskiego przyjął wstępną koncepcję 
funkcjonowania Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich począwszy od stycznia 2018 r., 
ponieważ z dniem 31 grudnia 2017 r. kończy się umowa z Caritas Archidiecezji 
Wrocławskiej na jego prowadzenie. 
W dniu 20 stycznia br. odbyło się posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego wraz z przedstawicielami ośmiu gmin Powiatu Wrocławskiego w związku 
z pojawieniem się na terenie Wrocławia tzw. „ptasiej grypy”.  
20 stycznia br. w siedzibie Starostwa Powiatowego we Wrocławiu odbyło się pierwsze z serii 
spotkań ze studentami Uniwersytetu Wrocławskiego z Wydziału Nauk Społecznych. Studenci 
zapoznali się z funkcjonowaniem Rady PW i Zarządu PW. Konferencję przygotował Wydział 
Organizacyjno-Prawny. 
W styczniu w Muzeum Powozów w Galowicach odbył się III Powiatowy Przegląd Kolęd 
i Pastorałek Wychowanków Pieczy Zastępczej, zorganizowany przez PCPR we Wrocławiu 
oraz  Dom Dziecka w Kątach Wrocławskich.  
 
Punkt 5. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 2016 
 
W imieniu Starosty sprawozdanie przedstawił p. J. Kmonk Kierownik Zespołu 
ds. Zarządzania Kryzysowego.  
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W dniach 17-18 listopada 2016 r. na posiedzeniu wyjazdowym odbyło się wspólne 
posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz Powiatowego Zespołu 
Zarządzania Kryzysowego, a także zaproszonych gości.  
Rozpatrywano problemy związane z bezpieczeństwem mieszkańców Powiatu 
Wrocławskiego. Dyrektor Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, 
p. Joanna Gustowska, przedstawiła program modernizacji Wrocławskiego  Węzła Wodnego 
(dotyczy przebudowy kanału ulgi Odra-Widawa). Stan bezpieczeństwa omówili 
przedstawiciele Straży Pożarnej, Policji, kierownik Miejskiego Centrum Zarządzania 
Kryzysowego we Wrocławiu. Wójtowie i Burmistrzowie omawiali stan bezpieczeństwa 
i zagrożenia występujące na terenach poszczególnych Gmin. Ogólnie ocenili dobrze  poziom 
bezpieczeństwa.  
Powiatowy Lekarz Weterynarii, p. Krzysztof Niementowski, przedstawił problematykę 
zwalczania chorób wśród zwierząt hodowlanych oraz dziko żyjących. Poinformował, że jest 
zagrożenie ASF (Afrykański Pomór Świń), a także szczep H5N8, w związku 
z rozprzestrzenianiem się ptaków. Zaleca się bioasekurację na fermach drobiu, zabezpieczenie 
ptactwa gospodarczego, paszy i ściółki przed dostępem dzikich ptaków. Ta informacja 
zamieszczona jest na stronach internetowych Gmin.  
Sprawozdanie zostało przesłane Radnym droga elektroniczną.  
 
Punkt 6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego 
 
O omówienie tego punktu została poproszona Pani Skarbnik – M. Dreiseitel - Cieślik. 
Zmiana związana jest z bieżącą pracą Zarządu Powiatu Wrocławskiego oraz ze złożeniem 
wniosku o dofinansowanie kolejnego projektu (o którym wspominał Pan Starosta), który 
zamierza realizować Powiat Wrocławski. Uaktualnienie danych dotyczących wprowadzonego 
projektu „Nowa perspektywa - lepszy start” wiąże się ze zmianą struktury wydatków. 
Wprowadzenie programu i chęć złożenia przez Powiat Wrocławski wniosku o zwiększenie 
dostępu do usług społecznych poprzez przebudowę, remont i wyposażenie Domu Dziecka 
w Kątach Wrocławskich. Przewidywany udział środków własnych Powiatu to ok. 700 tys. zł. 
Oprócz tego -  zapewnienie i zwiększenie wydatków na program „Bezpieczna Droga” 
o kwotę ok. 500 tys. zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. Radny M. Konopka poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu w dn. 27.01.17 r pozytywnie zaopiniowała uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej dla Powiatu Wrocławskiego, jak również 
uchwałę zmieniającą budżet Powiatu Wrocławskiego na rok 2017. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta 23 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Punkt 7. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2017 
 
Ten punkt również omówiła Pani Skarbnik. 
Projektowana uchwała w sprawie zmian budżetu oprócz elementów omówionych wcześniej, 
zawiera także uaktualnioną (po porozumieniu z Miastem Wrocław) ostateczną kwotę dotacji 
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na zadanie bieżące dotyczące utrzymania Powiatowego Urzędu Pracy o 160 tys. zł. Kwota ta 
przeznaczona jest z rezerwy ogólnej. 
 
Głosów w sprawie przedstawionego projektu nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2017 została podjęta 23 
głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Punkt 8. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty 
Wrocławskie zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej – ulicy 
Chłopskiej w m. Smolec, gmina Kąty Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji 
inwestora 
 
Punkt został zreferowany przez p. B. Kaczkę - Folaron - Dyrektor Wydziału Dróg 
i Transportu Starostwa.  
Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie zadania 
zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej – ulicy Chłopskiej w m. Smolec, gm. 
Kąty Wrocławskie na odcinku od skrzyżowania z ul. Granitową do granicy powiatu 
z miastem Wrocławiem, na terenie gminy Kąty Wrocławskie, w zakresie pełnienia funkcji 
inwestora w związku z zamiarem budowy przez gminę na w/w odcinku ścieżki rowerowej 
dofinansowywanej ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego (RPO) dla woj. 
dolnośląskiego na lata 2014-2020. Gmina przejmuje w całości prawa i obowiązki beneficjenta 
środków RPO. Projekt powyższej uchwały wynika z art. 20 pkt 3 i 4 ustawy o drogach 
publicznych z dnia 21.03.1985 r., ponieważ pełnienie funkcji inwestora należy do zadań 
zarządcy drogi. Zgodnie z art. 12 pkt 8a ustawy o samorządzie powiatowym, decyzję 
o przekazaniu zadań jednostkom samorządu lokalnego podejmuje rada powiatu. W projekcie 
uchwały w § 3 Rada Powiatu Wrocławskiego wyraża zgodę na bezpłatne udostępnienie części 
działki pasa drogowego ul. Chłopskiej w Smolcu, na której ma być budowana ścieżka 
rowerowa, na czas jej realizacji oraz na okres trwałości projektu, ale nie dłużej niż 31.12.26 r. 
Uchwała upoważnia Zarząd PW do podpisania stosownego porozumienia, w którym będą 
określone wszystkie zasady współpracy przy realizacji tego zadania przez Gminę. 
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji p. Radny K. Dworak 
poinformował, że  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
 
Głosów w sprawie przedstawionego projektu nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie zadania 
zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej – ulicy Chłopskiej w m. Smolec, gmina 
Kąty Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji inwestora została podjęta 23 głosami „za” 
przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania 
zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1951 D oraz dawnej drogi 
krajowej nr 8 w miejscowości Bielany Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji 
inwestora 
 
Projekt ten zreferowała również p. B. Kaczka-Folaron. 
Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkami 
publicznych dróg powiatowych nr 1951 D oraz dawnej drogi krajowej nr 8 w miejscowości 
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Bielany Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji inwestora w miejscowości Bielany, 
na skrzyżowaniu ul. Kolejowej i dawnej drogi krajowej nr 8 w zakresie pełnienia funkcji 
inwestora wynika z zamiaru przebudowy sygnalizacji świetlnej na w/w skrzyżowaniu w celu 
poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego, poprzez wydzielenie bezkolizyjnego lewoskrętu 
w stronę ul. Kolejowej w Bielanach. Projekt uchwały obejmuje okres realizacji tego zadania 
przez Gminę Kobierzyce – nie dłużej niż do 31.12.2017 r.  
Podjęcie w/w uchwały umożliwia Zarządowi PW podpisanie porozumienia z Wójtem Gminy 
Kobierzyce w zakresie wydatkowania finansów gminy na zadania realizowane na drogach 
powiatowych. 
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji przedstawił pozytywną opinię 
Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkami 
publicznych dróg powiatowych nr 1951 D oraz dawnej drogi krajowej nr 8 w miejscowości 
Bielany Wrocławskie w zakresie pełnienia funkcji inwestora została podjęta jednogłośnie (24 
głosami „za”). 
 
Punkt 10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych 
szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim od roku szkolnego 
2012/2013 
 
Punkt zreferowała Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu, p. A. Kosztyło-Pałys. 
Projekt uchwały ma charakter porządkujący. Polega na uporządkowaniu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim, doprowadzeniu do faktycznego 
stanu poprzez wprowadzenie szkoły podstawowej funkcjonującej formalnie 
w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Sobótce. Szkoła ta nigdy nie została 
zlikwidowana, toteż istnieje konieczność, na etapie dostosowywania sieci szkół do nowego 
ustroju szkolnego, wykazania szkoły, co pozwoli na prawidłowe pod względem formalnym 
dokonanie zmian związanych z nowym ustrojem szkolnym. Podjęcie uchwały nie będzie 
rodzić skutków finansowych dla budżetu. 
 
P. L. Reps, Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, poinformowała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim od roku szkolnego 2012/2013 
została podjęta jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych 
i specjalnych w Powiecie Wrocławskim do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych 
 
Punkt zreferowała również p. A. Kosztyło-Pałys. 
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Projekt uchwały wynika z art. 213 ustawy Przepisy wprowadzające ustawę-Prawo oświatowe, 
zgodnie z którym Rada Powiatu jest zobligowana do podjęcia uchwały stanowiącej projekt 
dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim do 
nowego ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą Prawo Oświatowe i przedstawienia 
projektu tych zmian Kuratorowi Oświaty do zaopiniowania, jak również do przedstawienia do 
zaopiniowania Związkom Zawodowym. Opinia Kuratora Oświaty będzie wiążąca w zakresie 
zgodności z prawem zaproponowanych zmian oraz w zakresie umożliwienia dzieciom i 
młodzieży, zamieszkujących na terenie powiatu, możliwości realizacji obowiązku szkolnego. 
Wprowadzone zmiany będą następowały etapowo. Rozpoczną się od września tego roku. 
Ostatnie zmiany nastąpią we wrześniu 2019 r. Główne kierunki zmian: 

• przekształcenie obecnych szkół 6-letnich podstawowych w 8-letnie, 
• likwidacja gimnazjów (początek od września 2017 r.), poprzez ich wygaszenie, 

przekształcenie w nowe szkoły lub włączenie do już istniejących szkół, 
• przekształcenie dotychczasowych szkół zawodowych w szkoły branżowe I i II stopnia 

(od września tego roku), 
• przekształcenie liceów 3-letnich w 4-letnie i techników z 4-letnich w 5-letnie (od 

września 2019 r.). 
W tym miejscu p. Dyrektor przedstawiła prezentację multimedialną. Omówiła jakie mamy 
szkoły specjalne (Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Kątach Wrocławskich, 
Zespół Szkół Specjalnych przy ZOL w Wierzbicach, Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy 
w Sobótce) oraz jakie mamy szkoły ponadgimnazjalne (Powiatowy Zespół Szkół nr 1 
w Krzyżowicach,, Powiatowy Zespół Szkół nr 3 w Sobótce, Zespół Gimnazjalno-Licealny 
w Długołęce). Zespół Gimnazjalno-Licealny podjął decyzję, że w dalszym ciągu będzie 
prowadził szkołę jak dotychczas, na podstawie porozumienia z Powiatem.  
W prezentacji nie uwzględniono Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, ponieważ reforma 
jej nie dotyczy. 
W dalszej części przedstawiono jak funkcjonują szkoły w chwili obecnej (w takim stanie 
szkoły będą jeszcze funkcjonowały do końca sierpnia 2017 r.).  
Największa zmiana nastąpi w Zespole Gimnazjalno-Licealnym w Długołęce. Wygaszane 
będzie Gimnazjum, by ostatecznie Zespół Szkół stał się Liceum Ogólnokształcącym (od dnia 
1.09.2019 r.). 
Z dniem 1 września 2019 r. wszystkie szkoły zostaną objęte reformą. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu p. Radna L. Reps poinformowała, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 
w Powiecie Wrocławskim do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo 
oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych została podjęta 
jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Punkt 12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu Wrocławskiego. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 16 stycznia 2017 r. do Rady Powiatu 
Wrocławskiego wpłynęło pismo Pana Michała Nagrodzkiego, mieszkańca Żórawiny, 
zatytułowane jako „Zażalenie na przewlekłość załatwienia sprawy”, w związku ze złożonym 
przez Skarżącego wnioskiem do zarządcy drogi powiatowej nr 1972D o wybudowanie progu 
zwalniającego w miejscowości Żórawina.  
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Pismo zostało skierowane przez p. M. Nagrodzkiego w dn. 16.12.16 r. do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego we Wrocławiu za pośrednictwem Starostwa Powiatowego 
we Wrocławiu (data wpływu do Starostwa: 19.12.16 r.) w trybie art. 37 § 1 ustawy - Kodeks 
postępowania administracyjnego.  
Jednakże, po uzyskaniu opinii prawnej w kwestii procedury, jakiej powinno być poddane 
i stwierdzeniu, że środek zaskarżenia, jakim jest zażalenie wnoszone na podstawie art. 37 § 1 
Kpa w przypadku wniosku Pana Nagrodzkiego nie przysługuje, pismo zostało 
zakwalifikowane jako skarga powszechna na przewlekłość załatwienia sprawy przez Zarząd 
PW  (regulowana w dziale VIII Kpa) i skierowane przez Starostę Powiatu Wrocławskiego 
do Rady Powiatu jako właściwego organu do jej rozpatrzenia.  
Po uzyskaniu wyjaśnień Starosty PW, Przewodniczący Rady przekazał skargę Komisji 
Transportu, Dróg i Komunikacji, stosownie do § 48 ust. 1 Statutu Powiatu Wrocławskiego, 
celem rozpatrzenia i przygotowania stanowiska na dzisiejszą Sesję Rady.   
Podczas posiedzenia w dniu 24 stycznia 2017 r. Komisja Transportu, Dróg i Komunikacji 
rozpatrzyła skargę i przekazała Przewodniczącemu Rady stanowisko, które zostało dołączone 
do materiałów na dzisiejszą Sesję.  
 

Pan Radny K. Dworak - Przewodniczący Komisji TDiK poinformował, że Komisja przyjęła 
stanowisko uznające skargę za bezzasadną.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Biorąc pod uwagę przedstawione stanowisko Komisji TDiK, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie Uchwałę Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Zarząd Powiatu Wrocławskiego w treści §1 ust. 1 „uznać za bezzasadną skargę Pana 
Michała Nagrodzkiego na Zarząd Powiatu Wrocławskiego jako zarządcy drogi powiatowej 
nr 1972D w zakresie działań dotyczących przewlekłego załatwienia wniosku Skarżącego 
o wybudowanie progu zwalniającego w miejscowości Żórawina w pasie drogi powiatowej” 
(podstawa prawna i  pozostała treść jak w przedstawionym projekcie).      
 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Powiatu Wrocławskiego w przedstawionej 
treści została  podjęta jednogłośnie  (25 głosów „za”).                                                  
 
Punkt 13. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego w 2016 
roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach sesyjnych zostały przekazane Radnym 
sprawozdania ośmiu komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego za 2016 rok.  
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionych sprawozdań.  
 
Przystąpiono do realizacji następnego punktu. 
 
Punkt 14. Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Radny A. Szawan poprosił o informację na piśmie odnośnie budowy chodnika w Rzeplinie, 
gm. Żórawina, czy na dane zadanie jest pozwolenie na budowę, czy jest to na zgłoszenie. Czy 
była podejmowana taka uchwała jak w przypadku podejmowanych dzisiaj dwóch uchwał 
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dotyczących przekazania zadania samorządowcom. Na jakiej zasadzie realizowane jest to 
zadanie w Gminie Żórawina. 
  
Punkt 15. Wnioski i oświadczenia 
 
Radny H. Kuryś poinformował, że 6 lutego br. o godz. 20.00 odbędzie się w Kątach 
Wrocławskich Międzynarodowa Gala Zapaśnicza, która będzie transmitowana na żywo 
w TVP Sport. Rywalizować będą uczestnicy ostatnich Igrzysk Olimpijskich, medaliści 
Mistrzostw Świata i Mistrzostw Europy. W jednym z pojedynków będzie brał udział 
stypendysta Powiatu Wrocławskiego Dawid Klimek. Pan Radny w imieniu własnym, a także 
w imieniu, jak powiedział, „legendy sportu” Józefa Tracza, zaprosił do loży VIP wszystkich 
Radnych PW, Zarząd PW, jak również Dyrektorów. 
 
Punkt 16. Zamknięcie XI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 14.55  Przewodniczący Rady zamknął XV Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego. 
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